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ZAPISNIK 
sa 2. sjednice Odbora za zaštitu okoliša 

 
Sjednica Odbora za zaštitu okoliša održana je dana 28. studenog 2022. godine u prostorijama 
Grada Labina, Titov trg 11, u Maloj vijećnici sa početkom u 17,00 sati. 
 
Prisutni članovi: Ivona Kiršić, predsjednica; Renata Kiršić, članica; Dean Milevoj, član; Klaudio 
Bastijanić, član 
Odsutni član: Milan Rukavina 
  
Ostali prisutni: Anamarija Lukšić, pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje, zaštitu 
okoliša i izdavanje akata za gradnju, Kristina Sinčić Smoković kao zapisničarka 
 
 
Dnevni red sjednice: 

 1. Razmatranje prijedloga Programa pripreme i građenja objekata i uređaja 
 komunalne infrastrukture i građevina javne namjene za 2023. godinu sa 
 projekcijom za 2024. i 2025. godinu 
 2. Razno 

  
AD.1.  
Ivona Kiršić uvodno je pozdravila sve prisutne te navela da će tema današnje sjednice Odbora 
biti park šuma Pineta jer da je taj projekt jedini u prijedlogu Proračuna Grada Labina za 2023. 
godinu sa projekcijom za 2024. i 2025. koja se tiče Odbora za zaštitu okoliša. Navodi da je u 
prijedlogu proračuna za navedeni projekt predviđen iznos od 79.000 te da je na posljednje 
održanoj sjednici Gradskog vijeća Grada Labina rečeno kako je navedeni projekt prijavljen na 
natječaj na kojem bi se moglo dobiti 3.000.000 kuna od čega da je 80% bespovratno. Ističe 
važnost dobivanja sredstava obzirom se radi o velikom iznosu koji je nužan kako bi se Pineta 
koja je u lošem stanju revitalizirala. Iznosi podatak da je Pineta zasađena 1890. godine na sto 
godina i osim estetskog značaja da štiti zemljište od erozije što da je najbitniji razlog zbog čega 
se Pinetu treba obnoviti. Ivona Kiršić nadalje navodi da je park šuma Pineta nekada imala 
uređenu pješačku stazu dugačku 2000 metara sa klupicama i spravama koje se i danas tamo 
nalaze. Predlaže da Odbor zatraži od Grada Labina da se napravi prezentacija projekta 
revitalizacije park šume Pineta što smatra da se već ranije trebalo napraviti, prije negoli je 
projekt prijavljen na natječaj.  
 



Klaudio Bastijanić navodi da je pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje, zaštitu 
okoliša i izdavanje akata za gradnju, Anamarija Lukšić izjavila kako će se napraviti novelacija 
tog projekta obzirom je projekt rađen 2018. godine. 
 
Ivona Kiršić smatra da je na taj projekt potrebno zatražiti dodatna mišljenja od strane 
stručnjaka. Smatra da su neke vrste stabla koje su navedene u projektu u redu, ali ne sve te 
se nada da će se i o tome raspravljati kada bude projekt bio prezentiran. Navodi da je iznos 
od 3.000.000 kuna velik iznos te iznosi podatak da 4.500.000 kuna bez PDV-a je iznos za 
realizaciju cijelog projekta. Smatra da je projekt rađen od strane osoba koje pišu i druge 
projekte, na temelju podataka koje su dobili od strane Grada Labina te da te osobe nikada nisu 
bile u Pineti. Smatra da bi trebalo pitati stručnjake koji znaju što saditi, gdje saditi, pravilnu 
organizaciju Pinete, gdje će se nalaziti park za djecu, za šetače sa životinjama, gdje smjestiti 
kante i koji će odgovoriti i na ostala pitanja bitna za jednu park šumu. Zbog toga da je bitno da 
se već postojeći projekt prezentira  građanima te smatra da za to nije potrebno čekati da se taj 
projekt novelira.  
 
Renata Kiršić navodi da je prema njenim saznanjima projekt obnove Pinete rađen s namjerom 
da se najprije utvrdi koja su stabla bolesna te smatra da se radi o oko 90% stabala na što je 
Ivona Kiršić navela da su sva stabla odnosno svi borovi bolesni. Ivona Kiršić ujedno je pitala 
zbog čega se potkornjak koji uništava stabla nije na vrijeme sanirao te navodi da je prema 
njenim saznanjima Pineta u vlasništvu Republike Hrvatske a da je pod upravljanjem Hrvatskih 
šuma, a ranije da je bila pod upravljanjem komunalnog poduzeća 1.Maj. 
 
Renata Kiršić navela je da komunalno poduzeće samo održava Pinetu te navodi sličan primjer 
Mediteranskog kiparskog simpozija na Dubrovi. Navodi da je Pineta u vlasništvu Republike 
Hrvatske. 
 
Ivona Kiršić postavila je pitanje kako je Grad Labin mogao prijaviti projekt obnove Pinete 
ukoliko nije u njenom vlasništvu te navodi da je u tom slučaju morala biti izdana nekakva 
dozvola od strane Republike Hrvatske. Ponavlja da smatra bitnim da se taj projekt stavi na 
razmatranje odnosno da se prezentira zainteresiranoj javnosti. Ističe da je potrebno utvrditi 
koje biljke će se saditi te smatra da je bolje da se sadi više autohtonog bilja, a manje uvoznog 
te iznosi primjer palmi koje je napao pauk. 
 
Renata Kiršić primjećuje da je naziv parka prirode Pineta te da pretpostavlja da će se saditi 
borovi na što je Ivona Kiršić obrazložila da je nakon toliko godina zemlja gdje su rasli borovi 
kisela i da treba znati što će se nakon toga saditi jer da takvo tlo ne odgovara svim biljkama. 
 
Klaudio Bastijanić navodi da pretpostavlja da je projekt rađen od strane osoba koje su stručne 
na tom području i koje se time bave. 
 
Kako bi se razriješile navedene dvojbe i nepoznanice u 17,15 sati sjednici je pristupila 
Anamarija Lukšić, pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i 
izdavanje akata za gradnju koja je navela da je Pineta u vlasništvu Republike Hrvatske, 2018. 
godine da je donesen Zakon o komunalnom gospodarstvu koji je definirao da za sve objekte 
koje se smatraju komunalnom infrastrukturom, da jedinice lokalne samouprave do 31.12.2019. 
godine podnesu zahtjev da se ti objekti bez naknade prenesu u vlasništvo jedinice lokalne 
samouprave. Jedan od tih objekata da je i Pineta te da je Grad Labin uputio zahtjev za prijenos 
vlasništva nad Pinetom i da taj zahtjev do današnjeg dana nije riješen. Također navodi da 
Grad Labin upravlja Pinetom kao parkom i da je zbog navedenog bilo moguće da Grad Labin 
prijavi projekt obnove Pinete na natječaj što je bilo potrebno i dokazati dokumentacijom. 
Unazad desetak godina da je zadnji puta bila rađena šumsko gospodarska osnova koja je 
obuhvaćala i Pinetu a Grad Labin da je tražio da Pineta bude park  što je potom i učinjeno.  
 



Ivona Kiršić upoznaje pročelnicu Anamariju Lukšić sa prijedlogom Odbora da se navedeni 
projekt prezentira građanima i da se traže druga mišljenja stručnjaka.  
 
Anamarija Lukšić navodi da je u projektu sve analizirano, da je projekt rađen od strane tvrtke 
Kalegra, od strane stručnih osoba koje su već radile na projektima obnove šuma u Republici 
Hrvatskoj i da nije upitno njihovo stručno znanje. Smatra da je potrebno da se taj projekt 
novelira obzirom je od izrade projekta prošlo već četiri godine u kojem razdoblju da se i stanje 
stabala promijenilo. Pojašnjava da je potrebno to napraviti te da je prije raspisivanja javne 
nabave potrebno napraviti detaljan dinamički plan. Također navodi da je po procjeni Pineta 
stara oko 120 godina.  
 
Ivona Kiršić predlaže da se zasadi više autohtonih stabala te navodi primjer stabla ladonje kao 
autohtonog stabla koje bi na takvom tlu dobro raslo i da razvija duboko korijenje koje štiti tlo 
od erozije. 
 
Anamarija Lukšić ponavlja da je elaborat pisan od strane stručnih osoba te predlaže da se 
napravi ta revizija projekta nakon čega da se napravi prezentacija na koju bi se pozvali 
izrađivači projekta koji će moći dati stručne odgovore na pitanja koja zanima javnost. Suport u 
provođenju projekta da će biti komunalno poduzeće 1.Maj a da izvođač takvih radova ne može 
biti bilo tko i da postoje kriteriji koje izvođač mora zadovoljiti. Anamarija Lukšić ujedno je navela 
da je u projektu predviđeno 1165 stabala i da se planira zamjena stabala i pošumljavanje jer 
da je veliki broj stabala bilo uklonjeno. 
 
Članovi Odbora suglasno predlažu da se po izradi revizije projekta obnove park šume Pineta 
projekt prezentira zainteresiranoj javnosti koji projekt će biti prezentiran od strane izrađivača 
projekta. 
 
AD 2. 
Ivona Kiršić predlaže da se pod točku razno razmotri pitanje preventivnog djelovanja protiv 
zagađenja u labinskom priobalju te iznosi nedavni događaj zagađenja obale u općini Ližnjan. 
 
Anamarija Lukšić navodi da je na posljednjoj sjednici Gradskog vijeća Grada Labina o tome 
bilo govora i da je mišljenja da se o tome mora razgovarati sa svim obalnim općinama 
Labinštine kako bi se donijela zajednička studija zaštite priobalja koja se mora temeljiti na 
programu zaštite okoliša i na ostalim dokumenata Istarske županije sa tom tematikom.  
 
Također pod točkom razno Renata Kiršić je ukazala na problem stanja građevine kina jer da 
su u posljednje vrijeme imali dva prokišnjavanja i da je kiša po prvi puta prodrla na pozornicu 
kina i na kat gdje se nalaze uredi. Smatra da je nužno što prije provesti obnovu zgrade kina i 
da se razmotri mogućnost ranijeg uvrštenja projekta obnove kina u proračun radi zaštite 
zgrade. 
 
Sjednica Odbora završila je u 18,00 sati. 
 
 
 

                                                                                    PREDSJEDNICA ODBORA 
                                                                                               Ivona Kiršić, v.r. 


